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 ورزشگاه آزادی  
بین ۲۰ ورزشگاه برتر جهان

نام ورزشـــگاه آزادی در بیـــن ۲۰ ورزشـــگاه برتر جهان 
از نـــگاه ســـایت انگلیســـی »givemesport« دیده 

می شـــود.
وبســـایت »givemesport« در توصیـــف ورزشـــگاه 
آزادی نوشـــته اســـت: ســـروصدایی که هـــواداران در 
ورزشـــگاه آزادی می توانند در روز مسابقه ایجاد کنند، 
ورزشـــگاهی که پس از انقلاب ایران به ورزشگاه آزادی 
تغییر نـــام داد، فراتر از این دنیاســـت. این ورزشـــگاه 
نه تنهـــا رکورد حضـــور بیشـــترین تعداد تماشـــاگر در 
مســـابقات مرحله انتخابـــی جام جهانـــی )رقم قابل 
توجه ۱۳۰ هـــزار نفر( را دارد، بلکـــه امکانات دیگری از 

جمله یـــک دریاچه بـــزرگ نیز دارد.
براســـاس ایـــن رده بندی؛ ورزشـــگاه ســـانتیاگوبرنابئو 
بهتریـــن ورزشـــگاه حـــال حاضـــر جهـــان اســـت و 
ورزشـــگاه های تاتنهام و ومبلی بـــه ترتیب در رده های 

دوم و ســـوم جـــای دارند.

مصاحبه

خبر

 فرقی نمی کند بازیکن
 ۱۰۰ ساله باشد یا ۲ ساله

شمسایی: اگر راه بدهند هدفم 
حضور در مدیریت فدراسیون است

وحیـــد شمســـایی ســـرمربی تیـــم ملی فوتســـال 
کشـــورمان پـــس از قهرمانـــی با تیم ملـــی در جام 
ملت های آســـیا ســـخت ترین حریف ایـــران را تیم 

بحریـــن می داند.
 او می گوید: »شـــاید بـــازی با بحریـــن . در دیدار با 
ازبکستان خودمان کار را ســـخت کردیم. این تیم 
همیشـــه در نیمه نهایـــی بوده و چنـــد دوره فینال 

آســـیا را دیده است.«
 برخـــی کارشناســـان می گوینـــد ایـــران بـــا وجـــود 
قهرمانـــی مشـــکلات تاکتیکـــی داشـــت: »فیلیپه 
اســـکولاری پـــس از قهرمانـــی بـــا برزیـــل در جام 
جهانی ۲۰۰۲ به نشست خبری آمد و جام هم روی 
میـــز بود. من مربی ای نیســـتم که بـــا خودم جام 
را بـــه محل هـــای مختلف ببـــرم و اگر قرار باشـــد 
چیـــزی دیده شـــود، بـــه موقعش دیده می شـــود. 
در آن نشســـت خبـــری کلی خبرنگار نشســـته بود 
و از ایرادهـــای برزیل در نیمه نهایـــی گفتند  اما او 
جـــواب داد پس این جـــام اینجا چـــه کار می کند؟ 
اســـکولاری گفت اگـــر جـــام اینجا نبود، شـــما چه 

ســـؤالی داشتید.«
مدعـــی  شمســـایی  وحیـــد  می گوینـــد  برخـــی   
جوانگرایی در تیم ملی اســـت اما در این تورنمنت 
بازیکنان مســـن زیادی برای تیم بازی کردند: »این 
حـــرف دیگـــر خیلی لوث و بی مزه شـــده اســـت و 
جذابیتـــی نـــدارد. تعـــداد آدم هایی کـــه در این ۲ 
ســـال تغییر دادم، خیلـــی زیاد بـــود. ببینید چند 
نفـــر در دوره قبلی بودند و امســـال نبودند. ببینید 
چنـــد نفر امســـال اولین بار در جـــام ملت ها بازی 
کردنـــد. بـــه بازیکنـــان جوانی کـــه به هیـــچ وجه 
دیده نمی شـــدند و حتی پشـــت خط نبودند، بازی 
دادم. فرقی نمی کند ۱۰۰ ســـاله باشـــند یا ۲ ساله.«

 شمســـایی درباره پاسخ منفی اش به پیشنهادهای 
خارجی ایـــن طور می گویـــد: »در کشـــوری زندگی 
می کنـــم که بـــرای مـــن وحیـــد شمســـایی هزینه 
شـــده اســـت. این کشـــور را هـــم خیلی دوســـت 
دارم. پیشـــنهادات زیـــادی هم از خارج از کشـــور 
داشـــتم. یـــک دوره ای هم در خـــارج از ایران بازی 
کردم  و دیدم برای این کار نیســـتم. ادا و اصول هم 
ندارم. همه مرا می شناســـند. بـــه کرم مولا و خانم 
حضرت زهرا)س(، دســـت من جلـــوی هیچ کس 
دراز نبـــوده اســـت. یک نفر هـــم نمی توانـــد بیاید 
بگوید فلان کار را برای شمســـایی کـــرده ام، فلان 
رانـــت را داشـــته یـــا فلان جا بـــه او حـــال داده ام. 
اگر این حـــرف را بزند و ثابتش کنـــد، جایزه دارد. 
اگـــر از جایی اســـتفاده ابزاری کرده باشـــم، جلوی 
همه مردم ســـر خـــود را خم می کنـــم. تیپ، قیافه 
و موهـــای من از ابتدا همین شـــکلی بوده اســـت. 
همه کار هـــم کرده ام. پس از پایـــان این تورنمنت 
بـــه کربـــلا رفتـــم. ســـال ۶۳-۶۲ کـــه هیچ کـــس 
نمی دانســـت ســـوریه کجا اســـت و بارگاه حضرت 
رقیـــه)س( انـــدازه یـــک اتاق بـــود، به این کشـــور 
رفتـــم. به حـــج عمـــره مشـــرف شـــدم. وضعیت 
زندگـــی ام هـــم مشـــخص اســـت. زیر بیـــرق هیچ 
احدالناســـی جز خـــدای متعـــال و حضـــرت زهرا 
نیســـتم. کار رفتن من به خارج از کشور از میدان 
فردوســـی تا میدان انقلاب اســـت زیـــرا هم منابع 
مالی دارم و هم رزق حضرت زهرا در جیبم اســـت. 
بـــه راحتـــی می توانم با پـــول خودم بـــروم. بدون 
پول خود هم خیلی ها نشســـته اند تا مـــرا ببرند.«
 او درباره ملاقات با مقـــام معظم رهبری می گوید: 
»پـــس از قهرمانی به دیـــدار مقام معظـــم رهبری 
رفتیـــم. ایشـــان تفقـــد داشـــتند و مـــا هـــم بـــه 
دیدارشـــان رفتیـــم. این کشـــور برای مـــن هزینه 

کرده و بایـــد ادای دیـــن کنم.
 الان هـــم اگـــر نمی توانـــم کاری کنـــم، بـــه جایـــی 
وصل نیســـتم . بـــا مصدومیت زانو و پا بیشـــترین 
عناوین را کســـب کـــردم. در بیرون از کشـــور مثل 
AFC مـــرا خیلی بیشـــتر تحویل می گیرنـــد. اینجا 

بیشـــتر مـــرا می زنند.«

کمیتـــه اســـتیناف فدراســـیون فوتبـــال 
روز گذشـــته آرای جدیـــدی در ارتبـــاط با 
پرونده های ارجاعی بـــه این رکن قضایی 
فوتبـــال صادر کرد که یکـــی از آنها، تأیید 
حکـــم محرومیت یک جلســـه ای دانیال 
اســـماعیلی فر، بازیکن پرســـپولیس بود 
کـــه کمیتـــه انضباطـــی پیـــش از این وی 
را بـــه دلیل رفتـــار توهین آمیـــز در دیدار 

بـــا صنعـــت نفـــت محـــروم کرده بـــود و 
باشگاه پرســـپولیس به آن اعتراض کرده 
بـــود امـــا در نهایـــت ایـــن حکم توســـط 
اســـتیناف تأیید شـــد. نکته تأمل برانگیز 
ماجـــرا اینجاســـت که حکـــم محرومیت 
اســـماعیلی فر، ســـوم اردیبهشـــت صادر 
شـــد و بازی پرسپولیس و ســـپاهان هم، 
۱۲ اردیبهشـــت برگـــزار شـــد امـــا کمیته 
استیناف، دیروز که ۲۶ روز از رأی کمیته 
انضباطی و ۱7 روز از گذراندن محرومیت 
اســـماعیلی فر گذشـــته بود، رأی خود را 

اعلام کرده اســـت.
اینکه چـــرا ایـــن کمیته آرای خـــود را دیر 
صـــادر می کنـــد و زمانی که همـــه منتظر 
اعـــلام آرا هســـتند، ســـکوت می کنـــد، 

تعجب بســـیاری را در پی داشـــته است. 
اوج ایـــن تأخیـــر در صـــدور احـــکام، در 
پرونـــده عـــدم رعایت ســـقف بودجه در 
ابتدای فصل رخ داد که کمیته انضباطی 
۲۲ شـــهریور سال گذشـــته حکم به کسر 
چهـــار امتیـــاز از ســـپاهان داد و پـــس از 
مدتی، یـــک امتیـــاز هم از پرســـپولیس 
کســـر کـــرد اما کمیتـــه اســـتیناف، پنجم 
دی مـــاه، یعنی بعد از ســـه مـــاه و ۱4 روز، 
امتیازات این دو تیم را بـــه آنها بازگرداند 
که اعتـــراض تیم های مختلـــف از جمله 

اســـتقلال را در پی داشـــت.
در ایـــن بیـــن، تنهـــا جریمـــه 4۰ میلیارد 
تومانـــی ســـپاهان و ۱۰ میلیـــارد تومانـــی 
پرســـپولیس پابرجا ماند تا فدراســـیون 

از آن احـــکام، ســـود مالـــی برده باشـــد!
مهـــدی دادرس عضـــو کمیته اســـتیناف 
دربـــاره اینکه چـــرا حکم اســـماعیلی فر، 
دیر و حالا کـــه او محرومیتش را گذرانده 
اعلام شـــده، بـــه »ایران ورزشـــی« گفت: 
»مـــا وقتـــی پرونده هـــا بـــه دســـت مان 
می رســـد، آنها را بررســـی می کنیـــم و در 
ایـــن مورد هـــم حکم کمیتـــه انضباطی را 
تأییـــد کرده ایم. برای مـــا فرقی نمی کند. 
مگـــر اینکه پرونـــده ویژه باشـــد و نیاز به 
بررســـی خـــارج از نوبت داشـــته باشـــد. 
دربـــاره حکـــم اســـماعیلی فر هـــم فرقی 
نمی کـــرد آن را زود صـــادر کنیـــم یا دیر!«

دادرس دربـــاره اینکه حکم پرونده کســـر 
امتیازهـــا دیـــر صادر شـــد و جنجـــال به 

وجـــود آورد، چنیـــن نظـــر داد: »آن یـــک 
پرونـــده خاص بـــود و بایـــد برایش وقت 
می گذاشـــتیم و نمی توانستیم زود حکم 
بدهیم.« عضـــو کمیته اســـتیناف درباره 
اینکه به نظر می رســـد بایـــد رأی ها زودتر 
صـــادر شـــود، چنیـــن پاســـخ داد: »ما با 
کســـی عناد نداریم و لجبازی نمی کنیم. 
برای مـــان هم فرقـــی نمی کنـــد حکم به 
نفـــع یا بـــه ضـــرر چه کســـی اســـت. ما 
هم مثل بازیکنان و مربیان هســـتیم که 
می خواهند خـــوب بازی کننـــد تا نتیجه 
بگیرنـــد. مـــا ســـعی می کنیـــم حکمـــی 
بدهیم کـــه جامعه قبول کنـــد. هر چند 
مـــا هـــم بشـــر هســـتیم و ممکن اســـت 

دچار اشـــتباه شویم.«

سریال تأخیر در رسیدگی به پرونده های انضباطی در کمیته استیناف

دادرس: در استیناف با کسی لجبازی نمی کنیم

در حالـــی کـــه بـــه روزهـــای پایانـــی فصـــل نزدیک 
می شـــویم اما انتشار اخبار فســـاد در فوتبال باعث 
شده اســـت تا حساســـیت این روزهای پایانی لیگ 
برتر هرچه بیشـــتر شـــود. نکته مهم اینکه بخشـــی 
از ایـــن موضوع بـــه کمیتـــه داوران مرتبـــط بوده و 
شـــاید در ایـــن بیـــن فریـــدون اصفهانیـــان رئیس 
قبلی کمیته داوران بهتـــر بتواند به تبیین موضوع 
بپـــردازد که متـــن گفت و گو بـــا این چهـــره را در زیر 

: نید ا می خو

فعالیتی در فوتبال ندارید؟
فعـــلاً که نـــه. در زنجـــان هســـتیم و زندگی مـــان را 

می کنیـــم.
همچنان شاهد اشتباهات بی شمار داوری در 
جریان دیدارهای لیگ برتر هستیم. چرا این 

اشتباهات حتی کاهش پیدا نمی کند؟
در این مورد نظر خاصی ندارم. ان شـــاءالله هر برنامه 
و هر حرکت و رفتاری که هســـت منجر به این شـــود 

که داوری ما در ادامه رو به رشـــد و پیشرفت باشد.
گفته می شود با VAR وضعیت داوری بهتر خواهد 

شد. واقعاً این اتفاق می افتد؟
در جـــام جهانی هم دیدیـــد که با وجـــود VAR هم 
اشـــتباهاتی رخ داد. اشتباه همیشه هست و ممکن 
اســـت با کمـــک داور ویدیویی هم این اشـــتباهات 
همچنان ادامه داشـــته باشـــد. اینکه بـــا VAR همه 
چیز گل و بلبل می شـــود خیر به این شـــکل نیست. 
اما بالاخره کمک هســـت و می تواند به داوران کمک 
کند. خیلی از کشـــورهای بی بضاعت تر از ایران برای 

فوتبال خـــود VAR آورده اند.
چرا ما به این سمت نمی رویم؟

بـــه بضاعت یـــا فقیر بودن نیســـت. تـــاج گفته بود 
دنبال این هســـتیم کـــه این امر محقق شـــود و الان 
در تلاش هستند تا VAR به فوتبال ایران هم بیاید.
زمان ریاست شما بر کمیته داوران داشت اتفاقاتی 

می افتاد.
زمان ما این پروســـه شـــروع شـــد. حتی کلاس های 

آموزشـــی هم گذاشتیم. بعداً هم دنبالش را گرفتند 
امـــا تا امـــروز که خبری نشـــده اســـت. بایـــد پیگیر 
باشـــند تا هرچـــه زودتر ایـــن اتفاق بیفتـــد هرچند 
شرایط و قوانین عوض شـــده و گویا دیگر بعد از این 
مربیان مثل والیبال یا کشـــتی می توانند خودشان 
برای صحنه هایی که مشـــکوک هســـتند درخواست 

VAR بدهند.
به پرونده فساد در داوری برسیم. زمان ریاست 

شما بر کمیته داوران هم از این خبرها بود؟
به هر حال این اتفاقات متأســـفانه افتاده و هنوز هم 
چیزی قطعی نشـــده اســـت. این اخبار درآمده و ما 
هم شـــنیدیم. حالا چه شـــود به قول تـــاج، محاکم 
قضایـــی باید این مســـائل را پیگیر باشـــند تا پرونده 

به نتیجه برسد.
این که افشاریان استعفا داده مبنی بر اثبات این 

اتفاق نیست؟
خودشـــان گفته انـــد با توجـــه به اینکه این مســـائل 
گفتـــه شـــده امـــا هنوز اثبـــات نشـــده اســـت؛ برای 
اینکه هجمه ای به فدراســـیون نیاید از ســـمت خود 

اســـتعفا داده اند.
زمان ریاست شما هم پیشنهاد وسوسه انگیزی 
مبنی بر دادن رشوه به شما یا اعضای کمیته تان 

شده بود؟
شـــاید هم شـــده باشـــد امـــا زمانـــی کـــه داور بودم 
پیشـــنهاداتی شـــده بود اما ما همـــان روز به کمیته 
داوران موضـــوع را اعـــلام کردیم و بـــرای داوری هم 
به زمیـــن نرفتیـــم. مـــن آن زمـــان داور بـــودم و به 
ما پیشـــنهاد شـــد و مـــا هم همـــه چیـــز را در اختیار 

فدراســـیون قـــرار دادیم و بـــه زمین هـــم نرفتیم.
کدام بازی بود؟

اجازه بدهید اســـم نیاورم امـــا یک تیم اگر می باخت 
بـــه لیـــگ پایین تر ســـقوط می کـــرد. در زمـــان من 
این پیشـــنهاد به این شـــکل بـــود. اما اینکـــه به این 
شـــکل باشـــد که از ما بخواهند یک فصل باشگاهی 
را ســـاپورت کنیـــم بـــه این شـــکل زمان مـــا چیزی 

نشد. ح  مطر
فساد در داوری را اصولاً تأیید می کنید؟

بالاخـــره حرف هســـت و زده می شـــود و بایـــد آنها را 
اثبـــات کرد. گفتـــن که دلیل نمی شـــود.

فساد سازمان یافته در داوری را به صورت کلی 
قبول دارید؟

نمی توانـــم  چیزی بگویم بلکه اینهایـــی که در حال 
پیگیری هســـتند باید آن را تأیید کنند.

فریدون اصفهانیان در گفت و گو با ایران ورزشی:

فساد و رشوه همیشه هست، باید آن را اثبات کرد

محاکم محاکم 
قضایی باید قضایی باید 
این مسائل این مسائل 

را پیگیر را پیگیر 
باشند تا باشند تا 

پرونده به پرونده به 
نتیجه برسدنتیجه برسد

 داور فوتبال: 
 افراد خاطی

 باید زندانی شوند
یـــک داور بازنشســـته فوتبال 
ایـــران در خصـــوص اتفاقات 
پرونـــده فســـاد فوتبـــال بـــه 
گفـــت:  ورزشـــی«  یـــران  »ا
»متأســـفانه تنهـــا بخشـــی از 
تخلفـــات رســـانه ای شـــده، 
خ داده  ر اتفاقـــات  بـــه  اگـــر 
ســـالیان اخیر داوری کشـــور 
رجوع کنیـــد متوجه اتفاقات 
ایـــن  در  هـــم  عجیب تـــری 

حـــوزه خواهیـــد شـــد.«
ذکـــر  بـــه  یلـــی  تما کـــه  و  ا
نامـــش نداشـــت، در ادامـــه 
توضیـــح داد: »امیـــدوارم بـــا 
افراد خاطی برخـــورد قاطعی 
صـــورت بگیـــرد و در صـــورت 
لـــزوم ایـــن افـــراد محاکمـــه 
شـــده و تحت پیگـــرد قضایی 
قـــرار بگیرند؛ حتـــی اگر لازم 
اســـت، افراد خاطـــی زندانی 
شـــوند تا دیگر شـــاهد چنین 
اتفاقاتـــی نباشـــیم نـــه اینکه 
صرفـــاً بـــرای آرام شـــدن جو 
ســـمت های  از  افـــراد  ایـــن 
خـــود برکنـــار شـــوند و وقتی  
کـــه آب هـــا از آســـیاب افتاد، 
نهـــا  آ ه  د ا خ د ر ت  تخلفـــا
به دســـت فراموشـــی سپرده 

» . د شو
او در پایـــان تصریـــح کـــرد: 
هـــم  ن  کنـــو ا نه  ســـفا متأ «
در  لابی گـــری  بـــا  افـــرادی 
تلاش هســـتند تا جانشـــین 
آقایان برکنارشـــده در کمیته 
داوران شـــوند که از یک باند 

هســـتند!«

برش 
سه

افتتاحیه سمینار آموزش مقدماتی کمک داوران ویدئویی
مهـــدی تـــاج چندی پیـــش اعلام کـــرده بـــود در تلاش اســـت تا فصـــل آینده 
لیـــگ برتر را بـــا حضـــور VAR برگزار کند؛ محقق شـــدن وعده  جـــذاب رئیس 
فدراســـیون فوتبال ایـــران نیازمند برگزاری کلاس آموزشـــی در ایـــران بود و در 
همین راســـتا، ســـمینار دانش افزایی کمک داوران ویدئویی از ۲۹اردیبهشـــت 
مـــاه زیر نظر مدرســـان فیفا در مرکز ملی فوتبال آغاز شـــد تا زمینه اســـتفاده از 
ایـــن تکنولوژی در فصل آینده لیگ برتر فراهم شـــود. تامـــر دوری، مدرس دورۀ 
داوری دستگاه VAR از روز گذشـــته این کلاس مقدماتی را با حضور چهره های 
سرشناس داوری کشـــور از جمله محمدحســـین زاهدی فر، حمید حاج ملک 
و کوپـــال ناظمی برگزار کرد و قرار اســـت امروز طی مراســـمی بـــا حضور مهدی 

تاج افتتاحیۀ رســـمی این دوره برگزار شـــود.

گزارش های تازه از پولشویی و رشوه

فساد در دومین باشگاه لیگ برتری
واکنش عضو هیأت رئیسه به ماجرا های اخیر

فدراسیون در برخورد با فساد مصمم است
خبرگزاری مهر درباره ماجرای فســـاد گزارشـــی نوشـــته که 

جالب توجه اســـت.
 در این گـــزارش می خوانیم: پس از آنکـــه زوایای جدیدی 
از فســـاد مالی رخ داده در باشـــگاه مس رفسنجان منتشر 
و باعـــث ورود مراجـــع قضایی در این پرونده شـــد، مهدی 
تـــاج که برای حضـــور در کنگـــره فیفا به تایلند ســـفر کرده 
اســـت، تصمیم گرفـــت از همانجا حکم برکنـــاری خداداد 
افشـــاریان رئیـــس کمیته داوران و ســـهیل مهـــدی رئیس 
کمیته مســـابقات لیگ را صادر کند. افشاریان در شرایطی 
از مســـئولیت خود برکنار شـــد که علاوه بر ریاست کمیته 
داوران، عضو هیأت رئیســـه فدراســـیون فوتبـــال نیز بود و 
همیـــن موضـــوع تبعاتی را بـــرای مهدی تاج و فدراســـیون 

فوتبال به همراه داشـــت. درحالی که رســـیدگی به پرونده 
فســـاد در باشـــگاه مس جریـــان دارد و هنـــوز زوایای کامل 
آن بررســـی نشـــده اســـت، در یکی دیگـــر از باشـــگاه های 
لیـــگ برتری اتهام فســـاد دیگری مطرح شـــده کـــه باز هم 
رد پـــای یک مدیر فوتبالی در آن دیده می شـــود. فســـاد در 
دومین باشـــگاه لیـــگ برتری در شـــرایطی مورد رســـیدگی 
قضایـــی قرار گرفتـــه که مهدی تـــاج رئیس فدراســـیون از 
نهادهـــای نظارتی خواســـته اســـت به طور جـــدی و دقیق 
این پرونده را بررســـی و بـــا متخلفان برخـــورد کنند. حالا 
بایـــد دید کدام مدیـــر لیگ برتـــر پایش به ایـــن پرونده باز 
خواهـــد شـــد و آیا دســـتگاه نظارتـــی دراین باره افشـــاگری 

خواهد کرد یـــا خیر؟!

احسان اصولی سخنگوی فدراسیون فوتبال درباره آخرین 
وضعیت رســـیدگی به پرونده فســـاد در فوتبـــال می گوید: 
»مهدی تاج، رئیس فدراســـیون فوتبـــال توضیحات کاملی 
درباره ایـــن پرونده ارائه کرد و موضوع جدیدی نیســـت که 
توضیح داده شـــود. همان طور که آقای تـــاج گفت پرونده 
در کرمان درحال پیگیری اســـت و پس از رسیدگی نهایی و 
قطعی شـــدن مســـائل، اقدامات لازم در بخش فوتبال نیز 
انجام خواهد شـــد. اگر فســـاد اثبات شـــود قطعـــاً برخورد 
خواهـــد شـــد ولـــی اگر افـــراد تبرئـــه شـــدند نبایـــد آبروی 
کســـی بی  جهت برده شـــود. اعلام اســـامی تابع یکســـری 
قوانین و آیین دادرســـی اســـت. وقتی پرونده باز اســـت و 
در مراجـــع ذیربط پیگیری می شـــود، حـــدس و گمانه زنی 

کار درســـتی نیســـت.« اصولی در خصوص اینکه با توجه به 
اتفاقات اخیر، فدراســـیون فوتبال تضمینـــی برای برگزاری 
بدون مشـــکل ســـه هفته پایانی لیـــگ برتر خواهـــد داد یا 
نه، این طـــور می گویـــد: »صددرصـــد چنین خواهـــد بود. 
کارگروهـــی در ایـــن خصوص تشـــکیل شـــده و بـــا نظارت 
و حساســـیت  بـــالا، همـــه جوانب امـــر را کنتـــرل می کند 
تا ســـه هفته پایانـــی طبق قانـــون پیگیری و مســـابقات با 
عدالـــت برگزار شـــوند.« او در واکنش به اظهـــارات وحید 
شمسایی، ســـرمربی تیم ملی فوتســـال ایران که گفته اگر 
او را راه دهنـــد، هدفش حضور در بدنه فدراســـیون اســـت 
این طـــور می گویـــد: »اگر خواســـتند ورود کنند برایشـــان 

آرزوی موفقیـــت می کنم.«

در روزهای گذشـــته اخبار زیادی پیرامون فساد در 
فوتبال منتشر شـــد و حالا با گذشت زمان 
هر روز ابعاد جدیدی از فســـاد در فوتبال 
مشـــخص می شـــود که حتـــی داوران را 
هـــم درگیـــر این موضـــوع کرده اســـت. 
تا جایـــی که خـــداداد افشـــاریان، رئیس 
کمیتـــه داوران فدراســـیون از ســـمت خـــود برکنار 

شـــد. محمد فنایـــی، داور بازنشســـته کشـــورمان 
در خصوص فســـاد در فوتبـــال به »ایران ورزشـــی« 
می گوید: »تـــا زمانی کـــه موضوع فســـاد در فوتبال 
شـــفاف نشـــود و به اثبـــات نرســـد نمی تـــوان کاری 
انجـــام داد. درحال حاضر همه در حـــال گمانه زنی 
هســـتند و برخی ها بـــدون آگاهـــی از صحبت های 
حقوقـــی، بـــه افراد اتهـــام وارد می کنند. مشـــخص 
بود که بالاخره روزی پرونده فســـاد در فوتبال عیان 
می شـــود و در واقـــع مـــن ایـــن روزهـــا را پیش بینی 
می کردم.« او می افزاید: »اعتقـــاد دارم که با فاجعه 
بزرگ تری روبه رو خواهیم شـــد و هـــر روز از ابعادی 
جدید از فســـاد در فوتبال رونمایی خواهد شد چرا 
که فوتبال گســـترده اســـت و به دلیـــل علاقه ای که 
در این حوزه وجـــود دارد، همه دوســـت دارند که از 

اخبار آن آگاه شـــوند. برخی  افراد پیش خودشـــان 
می گوینـــد که مـــن در حال غرق شـــدن هســـتم و 
چـــرا بایـــد تنها غرق شـــوم؟ همین موضـــوع باعث 
می شـــود تا نام افـــراد جدیـــدی پیرامون فســـاد در 
فوتبـــال مطـــرح شـــود. در حوزه هـــای کلان تـــر هر 
روز افـــراد جدیـــدی در رابطـــه با فســـاد دســـتگیر 
می شـــوند. البتـــه این افـــرادی که نام شـــان مطرح 
می شـــود هنـــور جرم شـــان ثابـــت نشـــده و حتـــی 
تخلف خـــداداد افشـــاریان هم باید اثبات شـــود.«

این کارشـــناس داوری صحبت های خود را این گونه 
ادامـــه می دهـــد: »ورود رئیـــس کمیتـــه داوران در 
چیدمان داوری باعث فســـاد اســـت و این موضوع 
امروز ثابت شـــده است. رئیس کمیته داوران مدیر 
داوری اســـت، کار او چیدمـــان داوری ها نیســـت و 

اینکـــه بگویـــد چـــون فلان بازی حســـاس اســـت 
پس فـــلان داور قضـــاوت بـــازی را برعهـــده بگیرد 
وظیفه او نیســـت. پرونده فســـاد در فوتبال پرونده 
گســـترده ای اســـت و خیلی ها می تواننـــد درگیر آن 
شـــوند.« فنایی در پاسخ به این ســـؤال که آیا شما 
در زمـــان حضور در داوری با موضوع فســـاد روبه رو 
نشـــده اید؟ می گویـــد: »فســـاد زمانـــی به وجـــود 
می آید که در آن پول های کلانی باشـــد، در گذشته 
پول کلانـــی در فوتبال نبـــود و به ایـــن دلیل بحث 
فســـاد در آن کمتر وجود داشـــت. درحـــال حاضر 
می بینیـــم کـــه برخـــی تیم هـــا بودجه هـــای کلانی 
دارنـــد و بـــرای خریـــد بازیکنـــان دســـت ودلبازی 
می کننـــد، این موضوع نشـــان می دهد کـــه در آن 

تیم مطمئناً فســـاد وجـــود دارد.«

ورود رئیس کمیته داوران در چیدمان داوری باعث فساد است

فنایی: با فاجعه بزرگتری روبه رو خواهیم شد
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